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BRM.0002.45.2018        

Protokół Nr XLV/18 
z XLV sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 30 maja 2018 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 17:20.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 
      -     Sekretarz Gminy  - Barbara  Kowalska  
      -     Radca Prawny - Teresa Dąbrowska  
      -     Skarbnik Gminy – Irena Olszewska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
      -            
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania   
    ścieków, obowiązującego na terenie Miasta i Gminy Ryn.                                                       
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 188/41 
    w Rynie.                                                                                                                                    
10.Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego.                                                                      
11. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Ryn na stałe obwody   

      głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych .     
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną.           
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2018r.                                                                                                         
14.Ocena zasobów pomocy społecznej gminy Ryn  za rok 2017.                                                                                                                                                              
15.Sprawy różne.      
16.Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad.1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 radnych.   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty przez Radę Miejską jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie, 
w obecności  15 radnych. 
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Ad. 4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
           w okresie między sesjami. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej : 
 
1/ poinformował o rozstrzygnięciu nadzorczym wojewody stwierdzającym nieważność uchwały  
( w jej części )  Nr XLIII/ 325/18 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 28 marca 2018r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter  cywilnoprawny przypadających 
Gminie Ryn i jej również jednostkom organizacyjnym oraz  warunków  dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, a także wskazania 
organów  do tego uprawnionych  - rozstrzygnięcie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
 
2/ poinformował o piśmie Burmistrza MIG z dnia 02.05.2018r.skierowanym do Prezesa 
Gospodarstwa Rybackiego w Mikołajkach, w którym Burmistrz MIG uważa, że zarzuty i roszczenia 
spółki uważa za pozbawione podstaw i niezrozumiałe- pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokółu 
 
3/ odczytał treść pisma mieszkańców Ryn Kolonii z dnia 08.05.2018r.zwaracjacych się z prośba o 
zaplanowanie na 2019r remonty drogi gminnej nr 194/1 - pismo stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokółu 
 
4/ odczytał pismo Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego z dnia08.05.2018r. odpowiadające na 
pytanie i wątpliwości, co do wiarygodności informacji udzielanych na komisjach i sesji na temat 
czasu pracy pielęgniarki szkolnej - pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
 
5/ odczytał porozumienie z dnia 18.12.2009r. zawarte przez Zespół Szkolno-Przedszkolny z 
Niepublicznym Zakładem Opieki Zdrowotnej w Rynie  w zakresie współpracy i objęcia opieką dzieci i 
młodzież szkolną – przez pielęgniarkę szkolną zatrudnioną w NZOZ w Rynie - pismo stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokółu 
 
6/ odczytał pismo Burmistrza z 16.05.2018r. będące odpowiedzią na wniosek Komisji Rewizyjnej  
z dnia18 kwietnia br.  o sprawdzenie, czy dziennik budowy inwestycji pod nazwą- przebudowa drogi 
gminnej nr 130002N pomiędzy miejscowościami Wejdyki, a drogą krajową nr 59, był oficjalnie 
zarejestrowany w Urzędzie Miasta i Gminy Ryn – odpowiedź pismo stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokółu 
 
7/ odczytał pismo z dnia 21.05.2018r. Kancelarii Prawnej Zbigniew Kubas będące odpowiedzią na 
pismo Burmistrza MiG- pismo stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
           Sesjami -  sprawozdanie stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że: 
1/ w Wilkasach odbyło się walne zgromadzenie Lokalnej Grupy Rybackiej podsumowujące rok 
ubiegły 
2/ został złożony wniosek o dofinansowanie budowy świetlicy w miejscowości Rudówka 
3/  w ramach sieci Cittaslow w Lidzbarku Warmińskim odbyły się warsztaty pod nazwą " Rozwój 
małych miast "; międzynarodowe stowarzyszenie miast Cittaslow wystąpiło do parlamentu 
europejskiego o rozważenie możliwości dofinansowania rozwoju tych miast bezpośrednio z Brukseli 
4/ średnio, co dwa tygodnie odbywają się narady budowlane, na których przedstawiane są problemy 
związane z realizowanymi  inwestycjami, między innymi z budynkiem byłego przedszkola  
5/ wykonawca rozpoczął prace na wieży ciśnień 
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6/ odbyło się spotkanie z emerytami i rencistami, na którym podsumowali swoją pracę w roku 
ubiegłym 
7/ długi weekend majowy ujawnił tony śmieci zostawiane przez przyjezdnych głównie na terenie 
rodzinnych ogrodów działkowych; na spotkaniu z przedstawicielem ogrodów działkowych i 
przewodniczącego zarządu związku międzygminnego wypracowano ścieżkę, aby każdy użytkownik 
ogrodu posiadał własny pojemnik 
8/ dwukrotnie ogłaszany był przetarg na rewitalizację pięciu budynków komunalnych; do pierwszego 
przetargu nikt nie przystąpił, w drugim zaoferowano cenę o milion zł wyższą niż środki zaplanowane 
na ten cel w budżecie; dlatego podjęta została próba wydłużenia umowy na dofinansowanie i jest 
zgoda na aneksowanie umowy; przetarg został unieważniony i będzie ogłoszony nowy z terminem 
wykonawstwa do końca września przyszłego roku 
9/ w Olsztynie odbyło się spotkanie podsumowujące 100-lecie Państwowej Inspekcji Pracy  
10/ po raz kolejny zostało ogłoszone zamówienie na remont kawałka drogi w Sterławkach oraz 
pierwsze zamówienie na remont  drogi od  Ławek w kierunku Mioduńska  
11/ w Ełku odbyła się konferencja poświęcona gospodarce rybackiej i wędkarskiej na Mazurach 
12/ został złożony wniosek na dofinansowanie monitoringu  
13/ w Lidzbarku odbył się festiwal miast Cittaslow  
14/ odbyło się walne zgromadzenie Wielkich Jezior Mazurskich, na którym przedstawiono realizację 
projektów; ścieżka rowerowa - Mazurska Pętla Rowerowa - długość 300 km-  podzielona jest na 
cztery etapy, Gmina Ryn jest w trzecim etapie, są już wszystkie pozwolenia na budowę; jest 
ogłoszony przetarg na wykonawstwo i inżyniera kontraktu  
15/ pracownicy przeszli szkolenie z elektronicznego zarządzania dokumentacją. 
 
Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Pan J. Brant zapytał, czy od 1 czerwca wzrasta opłata za wodę i ścieki. 
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM - odpowiedział, że nowe stawki zmieniają się od 6 czerwca. Dla 
gospodarstw domowych jest nawet trochę taniej. Drożej będzie dla instytucji i przedsiębiorców. 
Aktualne stawki cen znajdują się na stronie PGKiM, będą zamieszczone w Gazecie Giżyckiej. 
 
Pan J. Brant zapytał o abonament za odprowadzanie ścieków. 
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM - odpowiedział, że woda dla gospodarstw domowych tanieje o 43 
grosze netto, a ścieki idą w górę o 20 groszy, czy w sumie 20 groszy jest taniej. 
 
Pan J. Brant podkreślił, że doszedł abonament za ścieki. 
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM - odpowiedział, że abonament, kalkulacja za wodę i ścieki wynika z 
ustawy i nowego rozporządzenia w sprawie taryf. Opłaty stałe za wodę i ścieki powinny wynosić od 
10 do 15% ogólnych kosztów działalności przedsiębiorstwa. W naszym wodociągu te koszty 
powinny być jeszcze wyższe ponieważ jest bardzo dużo opłat stałych takich , jak podatki , opłaty za 
zajęcie pasa drogowego, za energię na oczyszczalni ścieków.  
 
Pani J. Kryńska - przedstawiła wniosek Komisji Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 24 maja br.  o 
zweryfikowanie istniejących punków sprzedaży napojów alkoholowych w zakresie zgodności z 
obowiązująca uchwałą Rady Miejskiej oraz ze znowelizowaną ustawą o wychowaniu  w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
 
Dodała, że nowa ustawa ma na celu umożliwienie gminom sprawniejsze realizowanie celów ustawy 
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi tj. ograniczenia dostępności napojów 
alkoholowych z uwagi na wysoką i rosnącą ilość alkoholu spożywanego w Polsce. Dlatego, Komisja 
Bezpieczeństwa musi pochylić się nad uchwałą Rady Miejskiej w Rynie z dnia 29 grudnia 2005r. i 
dlatego potrzebne są  dane o punktach sprzedaży napojów alkoholowych. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - dodał, że aby podjąć, jakąś słuszną decyzję trzeba wiedzieć 
ile osób ma  w tej chwili ma prawo sprzedawać mocne alkohole i te słabsze. Bo, jeżeli na przykład 
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ustalimy, że maksymalnie będzie 30 punktów z alkoholem mocnym , a w tej chwili jest 35 , to trzeba 
będzie kogoś pozbawić koncesji. Tylko kogo i dlaczego.  
 
Pan J.Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że te dane zostaną przygotowane. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie wniosek Komisji Bezpieczeństwa, 
Spraw Publicznych i Zdrowia o zweryfikowanie istniejących punków sprzedaży napojów 
alkoholowych w zakresie zgodności z obowiązująca uchwałą Rady Miejskiej oraz ze znowelizowaną 
ustawą o wychowaniu  w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
 
W wyniku  przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
 
Pan J. Brant – przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 23 maja br.  o podpisanie umowy z 
Powiatem Giżyckim na promowanie Miasta i Gminy Ryn w 2019r. w ramach Centrum Promocji i 
Informacji  Turystycznej w Giżycku.                    
 
Poinformował, że Komisja zapoznała się z informacją o wydatkach na promocję poniesionych przez 
Gminę. Z zaplanowanych 160 000 zł  na promocję wydano 700 zł. Połowa pieniędzy poszła na 
Masurię, część na Cittaslow, na zobowiązania wobec różnych stowarzyszeń. Tak naprawdę ze 
160 000 zł, Gmina Ryn pretendująca do miasta turystycznego, na promocje wydaje 700 zł. W 
związku z tym proponuje się podpisanie na 2019 rok porozumienia z Powiatem Giżyckim, które 
prowadzi Centrum Promocji, Informacji Turystycznej. Centrum uczestniczy we wszystkich 
zdarzeniach, które są związane z promocją i turystyką. Przedstawia swoje foldery na targach w 
Hamburgu, Berlinie, Essen, Pradze, Wilnie. Materiały promocyjne tam przedstawiane nie obejmują 
podmiotów z terenu Gminy Ryn świadczących usługi turystyczne, gastronomiczne, hotelarskie i 
inne. Bo, Gmina Ryn od wielu lat nie płaci pieniążków. Jest to 1,50 zł od mieszkańca, czyli niecałe 
9000 zł rocznie. To nie są wielkie pieniądze. Rozmawiał z Dyrektorem Centrum Promocji, Informacji 
Turystycznej i część folderów, które tam są produkowane, zamawiane, kolportowane trafiłoby też do 
naszego Centrum Informacji Turystycznej. Stwierdził, że jest mu wstyd, że w naszym Centrum 
Informacji Turystycznej są materiały promocyjne sprzed 10 lat. Nie ma aktualnej oferty promocyjnej, 
którą można przekazać turystom. Dość sporo turystów odwiedza nasz punkt i dobrze by było, aby 
taką informację uzyskali. 
 
Pani A. Jucewicz poinformowała, że przed laty kiedy była Przewodniczącą Komisji Oświaty na 
komisji był Pan Dyrektor Centrum Informacji Turystycznej. Wtedy podjęto decyzję o rezygnacji ze 
współpracy z Centrum  dlatego, że  zadaniem Powiatu jest promocja wszystkich Gmin wchodzących 
w jego skład. Dodała, że na temat Rynu Powiat zamieścił dosłownie dwa zdania w jednym z 
wydawnictw. Promował głównie Giżycko.  
 
Pan J. Brant poinformował, że w siedzibie Centrum są zapełnione trzy ściany folderami podmiotów 
gospodarczych z terenu naszego Powiat, z Gmin, które płacą. Te podmioty za darmo przedstawiają 
swoją ofertę. Są też podmioty gospodarcze, z terenu Gminy Ryn, które chcą tam zaistnieć, ale 
muszą za to zapłacić. Jest propozycja, aby zrobić to na próbę w 2019r., a jeśli to nie spełniłoby 
naszych oczekiwań, to w następnym roku byśmy z tego zrezygnowali.  
 
Pani A. Jucewicz zapytała ile Gmin zapłaciło. 
 
Pan J. Brant odpowiedział, że wszystkie. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że winą Gminy było, że były takie informacje, a nie inne. Nie było żadnych 
działań, żadnych pism, że coś nam sie nie podoba itd. Teraz chodzi o to, że jeżeli w to wejdziemy, 
żeby monitorować materiały promocyjne. Podkreślił, że część z tych 9000 zł wróci w formie 
materialnej w postaci różnych  prospektów.  
 
Pan J. Brant poinformował, że w folderze poświęconemu żeglarstwu są informacje o wszystkich 
impreza odbywających się na terenie naszego powiatu, ale też o wszystkich ośrodkach nad 
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jeziorami, ekomarinach. Niestety w tym folderze z naszej Gminy nie ma żadnej imprezy, żadnego 
ośrodka, oprócz powiatowego ośrodka Wichrowe Wzgórza. 
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM – poinformował, że w informatorze żeglarskim nie ma  Ekomariny, 
bo za późno została podpisana umowa z Gminą na zarządzanie. Do tej pory Ekomarina tam była 
cały czas. To jest koszt 500 zł. 
 
Pan A. Majgier dodał, że w broszurach zawarte są też informacje dotyczące bezpieczeństwa , 
przydatne informacje dla turystów.  
 
Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK- poinformował, że w miesiącach wakacyjnych jest około 5000-
6000 gości w Punkcie Informacji Turystycznej. Z jednej strony promocja jest zadaniem własnym 
Powiatu i bez względu na podpisane porozumienia, obowiązkiem Powiatu jest promowanie Gmin, 
które wchodzą w  jego skład. Centrum Promocji mówi, że skoro Gmina nie płaci, to nie będzie 
promowana. To jest trochę nie tak. Ta, sytuacja wymaga odrębnych rozmów. To powinno się dawno 
wyprostować. Rzeczywiście Centrum Promocji wydaje szereg różnego rodzaju wydawnictw. My, 
jako Punt Informacji ich nie dostajemy ponieważ Pan Dyrektor mówi, że  skoro nie płacicie, to nie 
dostajecie. Nie mamy wsparcia z Gminy, jeżeli chodzi o wydawnictwa. Więc prawda jest taka, że w 
tym roku, turystom nie bardzo będziemy mieli, co dać. Jednym z podstawowych pytań turysty jest to, 
co może on otrzymać bezpłatnie.   
Byliśmy z naszymi zespołami na festiwalu Cittaslow w Lidzbarku. Mieliśmy okazję zobaczyć, jakimi i 
iloma wydawnictwami dysponują inne Gminy. W niektórych przypadkach było to od 8 do 10 różnych 
wydawnictw na jednym stoisku. Przewodnik o Rynie skończył się nam już dawno, Ziemia ryńska, 
książka o krzyżakach również. Będziemy mieli przez siebie wykonane mapki Rynu , informacje o 
atrakcjach turystycznych, pocztówkę z Masurii i to tyle. Po za tym, to co nam dadzą jeszcze 
podmioty prywatne Zamek Ryn, Karczma u Wallenroda. Bardzo potrzebujemy materiałów, którymi 
moglibyśmy się posługiwać. Nawet możemy pomóc w ich opracowaniu i przygotować projekty 
graficzne. Dwa lata temu Komisja Rewizyjna zwróciła na to uwagę i od tamtej pory nic się nie 
wydarzyło.   
 
Pan A. Majgier stwierdził, że z tego, co powiedział Pan Dyrektor wynika, że w Gminie brak jest 
korelacji między różnymi instytucjami. Jest wydział promocji. Zapytał, czy były jakieś rozmowy 
prowadzone, spotkania, aby wspólnie można było coś stworzyć. Wtedy oferta byłaby bogatsza. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG- potwierdził, że Gmina kiedyś miała być promowana przez Powiat, 
ale tej promocji nie było. Poinformował Pana Dyrektora , że mapki Ziemia ryńska zostały robione i 
poprosił, aby skontaktował się ze stanowiskiem promocji.  
 
Pan J. Brant zapytał, czy trudno jest pracownikowi od spraw promocji spotkać się z Panem 
Dyrektorem RCK, aby ustalić co  robić..  
 
Pani A. Jucewicz stwierdziła, że wtedy naprawdę nie było informacji o Rynie, a w całym folderze 
były może jakieś dwa zdania. Podjęliśmy wtedy decyzję, że lepiej te pieniądze przeznaczyć na 
promocję Gminy, u nas na miejscu.  
 
Pan I. Nieckarz poinformował, że z Panem Dyrektorem RCK był na festiwali Cittaslow, gdzie mieli 
możliwość przyjrzeć się różnym stoiskom. Jeżeli chodzi o promocję Gminy Ryn, to wyglądała ona 
bardzo kiepsko, wręcz zerowo. Były tam prospekty zamku. Materiałów z Gminy nie było, chociaż 
stoisko było ładnie przystrojone. Na innych stoiskach było, co oglądać. Musimy się poprawić, bo jest 
bardzo źle. 
 
Pan J. Brant poinformował, że Centrum Promocji, Informacji Turystycznej jest w północno-
wschodniej Polsce punktem, który odwiedza największa liczba turystów. Wyjazdy na targi powodują, 
że ta promocja jest silniejsza.  
 
Pan K. Jarosz zapytał Pana Dyrektora RCK, czy przed rozpoczęciem sezonu zgłaszał komuś z 
Gminy, że skończyły się wam wydawnictwa. 
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Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK- przypomniał, że dwa lata temu Komisja Rewizyjna sama 
zwróciła na to uwagę  w trakcie pobytu w RCK. Dodał, że wszyscy znakomicie wiedzą, czym 
dysponuje RCK. Dysponuje materiałami odpłatnymi w dużej ilości. Natomiast RCK nie jest od 
wydawania wydawnictw. Może ten proces wesprzeć swoją wiedzą, umiejętnościami. RCK jest 
otwarte na współpracę. Natomiast sygnał musi pójść z Gminy. 
 
Pani E. Fitza poinformowała, że wielokrotnie  sama zgłaszała ten problem i Pan Dyrektor mógł o tym 
nawet nie wiedzieć, bo nie chciała mu zawracać tym głowy. Stwierdziła, że wielokrotnie prosiła o 
Ziemię ryńską, o inne wydawnictwa, ale jeżeli dostanie 15 egzemplarzy, a w ciągu dnia ma 60-100 
turystów i każdy z nich pyta o darmowe wydawnictwo, to można sobie wyobrazić, jak szybko te 
wydawnictwa się rozchodzą. Chodzi o to, żeby tych materiałów były kartony, a nie 50 sztuk na cały 
sezon.  
 
Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK- podkreślił, że Gmina potrzebuje programu promocji, który 
będzie mówił o tym, co w tym zakresie można i trzeba zrobić w ciągu najbliższych pięciu lat. W 
oparciu program powinien powstawać roczny plan promocji, który powinien zawierać wydawnictwa, 
które w danym roku będą wydane i  inne kroki, jakie będą w tym temacie podjęte. Jeżeli tego nie 
będzie, to będzie tak jak teraz. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – poprosił Pana Dyrektora, aby zwrócił się na piśmie ile potrzebuje 
materiałów.  
 
Pan K. Jarosz zapytał Panią E. Fitzę, komu to zgłaszała. 
 
Panią E. Fitza odpowiedziała, że zgłaszała to wcześniej do sekretariatu. Kilkakrotnie pytała też Pana 
Burmistrza. W zeszłym roku zgłaszała to do wydziału promocji.  
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady - stwierdził, że z promocją nie jest tak różowo. Miasto się 
rozwija, ale promocja jest niestety piętą achillesową. Potrzebne są kompleksowe działania. Trzeba 
usiąść na tym tematem i porozmawiać. Odnośnie wnioski Komisji Rewizyjnej uważa, że warto go 
poprzeć. Jest dział promocji, jest RCK i należy wspólnie ustalić, jak to ma wyglądać, w ramach tych 
pieniędzy. Wtedy będą efekty.   
 
Pan R. Jarosz podkreślił, że najpierw trzeba ustalić zasady gry, a dopiero później dawać pieniądze.  
 
Pan J. Filipek stwierdził, że to nie jest instytucja, która działa od wczoraj. Ona działa od dwudziestu 
lat.  
 
Pan S. Bojarski poinformował, że bardzo często spotyka się z Dyrektorem Kempą i może zrobić 
wszystko, aby zorganizować z nim spotkanie, jeżeli Rada będzie tego chciała. Dodał, że walory 
turystyczne Rynu, Gminy okolicy są wspaniałe i nie odstają od innych gmin.  
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady - stwierdził, że bardzo chętnie porozmawiamy z Panem 
Dyrektorem, aby powiedział, jak to funkcjonuje. Natomiast, jeżeli chodzi o szczegóły, to nie Rada 
będzie rozstrzygała, co ma być i w którym momencie. Tylko, to już muszą zrobić odpowiedzialne za 
to osoby. Jest dział promocji i inicjatywa powinna wyjść z tego działu. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – poinformował, że Rada będzie decydowała o treści porozumienia 
z Powiatem. Dlatego trzeba będzie się przyjrzeć treści tego porozumienia. 
 
Pani A. Jucewicz podkreśliła, że wszystkim nam zależy na promocji i ona też jest otwarta na 
współpracę. Sądzi, że teraz będzie lepiej. 
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Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o 
podpisanie umowy z Powiatem Giżyckim na promowanie Miasta i Gminy Ryn w 2019r. w ramach 
Centrum Promocji i Informacji  Turystycznej w Giżycku.                    
 
W wyniku  przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty większością głosów. Za – 
przyjęciem wniosku opowiedziało się 14 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od 
głosu. 
 
Pan J. Brant – przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 23 maja br.: 
1/ o  dokonanie przez Urząd Miasta i Gminy bardzo wnikliwej kontroli Stowarzyszenia Kulturalno-
Oświatowego „ Feniks” w Skopie w zakresie dotacji otrzymanej w 2017r. , w tym wszystkich faktur , 
rozliczenia wydatków za media oraz zakupione materiały, wyjaśnienie rozbieżności między kwotami 
złożonymi w ofercie i rozliczeniu dotacji 
2/  o rozszerzenie porządku posiedzenia Komisji Rewizyjnej w miesiącu lipcu o punkt: Zapoznanie 
się z wynikami kontroli wydatkowania dotacji przez Stowarzyszenie Kulturalno-Oświatowe „ Feniks” 
w Skopie.  
 
Pan J. Brant poinformował, że Komisja Rewizyjna przyjrzała się rozliczeniu dotacji z 2107r. Oferta 
stowarzyszenia „Feniks” jest taka, że dotacja wynosi 15 000 zł, a całość przedsięwzięcia opiewa na 
sumę 28 000 zł. Natomiast rozliczenie tego przedsięwzięcia jest na niecałe 20 000 zł. Gdzieś te 
8 000 zł zginęło. Jego zdaniem, jeżeli jest podpisywana umowa to obowiązuje ona obydwie strony. 
Jeżeli stowarzyszenie zobowiązało się do wykonania określonych zadań, to powinno je zrobić. Miała 
zostać zrobiona Feniksjada, a okazało się , że nie została zrobiona. W to miejsce zorganizowano 
Święto Pieczonego Ziemniaka. Natomiast w dokumentach nie ma nic. Każda zmiana dotycząca 
dofinasowania, organizacji wymaga postanowień i zgody obydwu stron. Do umowy podpisanej 
pomiędzy Gmina , a Stowarzyszeniem nie ma żadnego aneksu. Czyli, co innego było w ofercie, co 
innego wydarzyło się realnie, a jeszcze co innego zostało zrobione. Stąd, te wątpliwości, i ten 
wniosek. 
 
 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie wniosek o  dokonanie przez Urząd 
Miasta i Gminy bardzo wnikliwej kontroli Stowarzyszenia Kulturalno-Oświatowego „ Feniks” w 
Skopie w zakresie dotacji otrzymanej w 2017r. , w tym wszystkich faktur , rozliczenia wydatków za 
media oraz zakupione materiały, wyjaśnienie rozbieżności między kwotami złożonymi w ofercie i 
rozliczeniu dotacji. 
 
W wyniku  przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty większością głosów. Za – 
przyjęciem wniosku opowiedziało się 13 radnych; przeciw – 1 radny; 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady -  poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej w miesiącu lipcu o punkt: Zapoznanie się z wynikami kontroli 
wydatkowania dotacji przez Stowarzyszenie Kulturalno-Oświatowe „ Feniks” w Skopie. 
 
W wyniku  przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty większością głosów. Za – 
przyjęciem wniosku opowiedziało się 12 radnych; przeciw – 1 radny; 2 radnych wstrzymało się od 
głosu. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady -  poinformował, że mieszkańcy zwracają uwagę na to, że 
nagrania z sesji są mało widoczne, słabo słyszalne. Zapytał, czy Pan Burmistrz już coś w tej sprawie 
działał. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – odpowiedział, że informatyk ma przejrzeć sprzęt, który dostaje w 
ramach Cyfrowych Mazur i jeżeli nic tam się nie znajdzie, to ma zakupić nowy sprzęt nagrywający. 
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Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK – stwierdził, że sam sprzęt tutaj nie pomoże, bo to nie jest 
kwestia jakości sprzętu, tylko akustyki tej sali. Są specjalne panele akustyczne, którymi można salę 
wyłożyć i będzie, jak w teatrze. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady -  podkreślił, że w tej sprawie trzeba podjąć, jakieś 
kompleksowe działanie. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady -  zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.7  Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – przedstawił informację z przygotowania do sezonu. 
Poinformował, że w weekend majowy Ekomarinę odwiedziło około 1000 osób. Miasto jest już prawie  
obkoszone. Ścieżka zostanie obkoszona. Na kąpielisku wymienione zostaną wątpliwe deski na 
pomostach. Ogłoszony został przetarg na dzierżawę terenu pod wypożyczalnię sprzętu 
pływającego. Jest zapewnienie ratowników, którzy pracowali na kąpielisku w roku ubiegłym, że będą 
pracowali również i  w tym roku. Zostanie dowieziony piasek na plażę, jeżeli zajdzie taka potrzeba.  
Dodał, że problemem dla mieszkańców i turystów może być inwestycja dotycząca ul. Szkolnej i 
Mazurskiej. Przetarg został ogłoszony bardzo dawno, ale wykonawca nie wszedł jeszcze na teren 
budowy, bo miał problem ze znalezieniem podwykonawców. Wszystko wskazuje na to, że już w 
przyszłym tygodniu wykonawca wejdzie na budowę. 
Stwierdził, że na tereny wiejskie przybywa też dużo turystów. Będą obkaszane pasy drogowe dróg 
gminnych.  W tym roku nie będzie kontenerów publicznych z Mazurskiego Związku 
Międzygminnego, dlatego sołtysi powinni postarać się o zabezpieczenie na ten cel środków z 
funduszu sołeckiego. 
Dla poniesienie bezpieczeństwa mieszkańców i przyjezdnych będzie dodatkowo dwóch policjantów, 
którym Gmina zapewni noclegi, a przedsiębiorcy wyżywienie. 
 
Pan K. Korecki – Kierownik Posterunku Policji – poinformował, że policja jest przygotowana do 
sezon. Dodał, że nasz ryński policjant zajął II miejsce w Ogólnopolskich Zawodach Ratowników 
Wodnych. 
 
Pani M. Tuczyńska – Dyrektor Biblioteki – poinformowała, że biblioteka będzie wykonywać swoje 
zadanie statutowe i mieszkańcy i przyjezdni będą mogli z niej korzystać. 
 
Pan J.Filipek – Przewodniczący Rady – zapytał Prezesa PGKiM, jak będą wyglądały dyżury 
pracowników, aby uprzątnąć pojemniki ze śmieciami w soboty i niedziele. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM- odpowiedział, że  jak co roku pracownicy dwa razy dziennie będą 
musieli pozbierać śmieci, opróżnić kosze. 
 
Pan J.Filipek – Przewodniczący Rady – zapytał o obsadę na Ekomarinie. 
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM- odpowiedział, że obsada już jest i jest dwóch nowych bosmanów. 
 
Pan K.Cybul – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – poinformował, że przez miesiąc w lipcu 
będzie funkcjonowało Przedszkole Samorządowe. Na terenie szkoły będą odbywały się obozy 
sportowe do końca sierpnia. Boiska są przygotowywane, dosiewane, piaskowane.  
  
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – podkreślił, że dzięki obozom przedsiębiorcy, którzy prowadzą 
pensjonaty, od dobrych trzech miesięcy mają już obłożenie na cały sezon. Dodał, że będą 
przymiarki do zorganizowania półkolonii w szkole. 
 
Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK – poinformował, że Punt Informacji Turystycznej, od połowy 
czerwca, będzie czynny w nowych godzinach – w dniu powszednie 10:00 -17:00, w soboty 10:00 – 
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16:00. W PIT jest pracownik z bardzo dobrą znajomością jeżyka angielskiego. W przyszłym 
tygodniu jesteśmy umówieni z wydawcą map i przewodników, więc ta oferta będzie już pełna.  
Muzeum w poniedziałki będzie nieczynne. W galerii najprawdopodobniej zostanie pokazana 
wystawa grafiki komputerowej Pan Beksińskiego. W pierwszej części wakacji będą prace ryńskich 
twórców. W muzeum  będą dni otwarte,  w trakcie Dni Rynu i podczas Pchlego Targu. Planowane 
są koncerty w  sali widowiskowej. Dni Rynu – są właściwie zapięte pod względem wyłonienia 
pomiotów realizujących imprezę.  
 
Pan I. Nieckarz zapytał, czy odbędzie się festiwal Masuria. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że na dzisiaj za wcześnie na to pytanie 
odpowiedzieć. Natomiast przygotowania trwają. Konkurs został rozstrzygnięty, ale umowa nie 
została jeszcze podpisana. Musi cała niezbędna procedura, w tym uzgodnienia z właścicielami dróg, 
musi być też decyzja Komendy Wojewódzkiej Policji. Te działania są podjęte. Impreza jest też 
objęta patronatem Marszałka Województwa.  
 
Pan J. Brant zapytał, czy Pan Burmistrz zastanawia się nad tym, czy podpisać umowę z 
operatorem, który zrobi między innymi imprezę na „ schodkach”. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że to przedsiębiorca się zastanawia, czy podpisać 
umowę, czy podoła zabezpieczeniu imprezy masowej. 
 
Pani J. Kołakowska zapytała o festiwal filmowy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że główny inicjator festiwalu Centrum Kongresowe 
Zamek Ryn zadecydował, że w tym roku festiwalu nie będzie ponieważ, to co zaproponowano nie 
do końca ich zadawala. 
 
Dodał, że jak co roku, będą relacje TVN z Rynu na żywo. 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania  ścieków, obowiązującego na terenie Miasta i Gminy Ryn.                                                       
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poinformował,  że wpłynęła opinia Wód Polskich dotycząca 
projektu. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania  ścieków, obowiązującego na terenie 
Miasta i Gminy Ryn. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XLV/333/18 – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej  
          nr 188/41   w Rynie.                                                                                                                                    
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia  do sprzedaży 
w trybie przetargowym nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej nr 188/41 o pow.  
356m2, położonej w Rynie. 

                           
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej  nr 188/41   w Rynie.                   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XLV/334/18 – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego.                                                                      
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że projekt uchwały jest konsekwencją 
uporządkowania sprawy związanej ze świetlicą socjoterapeutyczną. 
 
Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia– poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
utworzenia placówki wsparcia dziennego.                                                                      
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XLV/335/18 – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Ryn na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych .     
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – poinformowała, że w podjętej uchwale nie została 
uwzględniona nowa nazwa ulicy Portowa, lecz stara ulica XX-lecia. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant stwierdził, że to nie jest jedyna nazwa ulicy, która została zmieniona. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że pozostałe zostały wprowadzone 
właściwie. Dodała, że  nawet 15 radnych nie zauważyło, że to nie zostało uwzględnione. 
 
Pan A. Majgier podkreślił, że uwaga dotycząca „ 15 radnych” jest nie na miejscu. Powinno  się mieć 
jakieś zaufanie do osób, które się tym zajmują. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że ona się pomyliła, a państwo radni też tego 
nie zauważyli. Dodała, że nic więcej przez to nie stwierdza i to nie jest żaden przytyk. 
 
Pan A. Majgier odpowiedział, że od niego to też nie jest żaden przytyk. Tylko, że mamy zaufanie do 
urzędników i oni powinni się bardziej przykładać do swojej pracy. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie podziału Gminy Ryn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych .     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XLV/336/18 – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
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Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną.           
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – zapytał Panią Radną Alinę Jucewicz, czy wyraża zgodę na 
rozwiązanie stosunku pracy. 
 
Pani A. Jucewicz odpowiedziała, że tak i będzie za tym głosowała. 
 
1/ Pani J. Kryńska-Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia– poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
2/ Pani J. Kołakowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - poinformowała, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
3/ Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady- zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
4/ Pan J. Brant – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną.           
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XLV/337/18 – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2018r.                                                                                                         
 
Pan J.Karpiński- Burmistrz MiG – poinformował, że zmiany dotyczą miedzy innymi zwiększenia 
środków na plac przed urzędem ponieważ po zabudowaniu nieruchomości granitem nie będzie 
możliwości zasilania działki położonej za drogą i złożono wniosek , aby wykonać to przed ułożeniem 
granitu. Druga zmiana dotyczy uregulowania spraw związanych z kanalizacją burzową terenu 
położonego za Karczma Wallenroda i z przy budynku RCK. 
 
Pani A. Budka -Kozłowska – pracownik Urzędu MiG -przedstawiła szczegółowo projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej - zapytał o odszkodowanie na rzecz Gminy Ryn  
zasądzone nakazem Sądu Rejonowego. 
 
Pan J.Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jedna z firm nie dotrzymała terminu. Naliczone 
zostały kary umowne. Gdyby ten przedsiębiorca stawił się na wezwanie sądu, to być może doszłoby 
do zawarcia jakiejś ugody. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2018r.                                                                                                         
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XLV/338/18 – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
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Ad.14 Ocena zasobów pomocy społecznej gminy Ryn  za rok 2017.                                                                                                                                                              
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że w budżecie zostały zabezpieczone środki na 
miejsce w schronisku dla bezdomnego. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – odpowiedziała, że to nie zostało jeszcze ujęte w 
ocenie. Powinno być też ujęte mieszkanie chronione, które jest zadaniem własnym gminy. Takiego 
mieszkania jeszcze nie ma. Musi mieć ono specjalne standardy i muszą być też osoby, które 
takiego mieszkania wymagają. A takie osoby, przez 11 lat jej pracy w ośrodku, nie zgłosiły się do tej 
pory, wiec mieszkanie nie jest tworzone.  
 
Pan J. Brant zapytał o liczbę realizowanych projektów socjalnych, bo w ocenie jest 0. Dodał, że w 
ramach rewitalizacji miasta miał być jakiś program. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w planie rewitalizacji Gminy Ryn , w ramach 
środków na projekty twarde, obowiązkiem jest zrealizowanie projektu miękkiego. Taki projekt będzie 
realizował MGOPS. Ośrodek pomocy wyłonił firmę, ale wspólnie z Panią Kierownik uznali, że ta 
firma nie złoży skutecznie wniosku. Dlatego zaproponowano firmie zawarcie porozumienia 
rozwiązującego umowę. Znalazł się kolejna doświadczona firma, która podjęła się przygotowania 
tego projektu, realizacji i rozliczenia. 
 
Ad.15 Sprawy różne.      
 
Pan A. Jarmołowicz zapytał o sprawę sprzedaży działki z budynkiem poszkolnym w Sterławkach 
Wielkich. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zostało zamieszczone obwieszczenie o 
zamiarze sprzedaży tej nieruchomości, które musi być ogłoszone przez trzy tygodnie.  
 
Pan A. Jarmołowicz zapytał, czy osoba, która kiedyś była zainteresowana kupnem tej działki dalej 
się tym interesuje. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak przyjeżdżała oglądać ponownie 
nieruchomość. 
 
Pan A. Jarmołowicz poinformował, że od stycznie w Sterławkach Wielkich nie są odbierane tzw. 
mokre śmieci. Dodał, że dzwonił do przedsiębiorstwa i tam mu powiedziano, że śmieci te powinny 
być odbierane. Pytał też pracowników, którzy mu powiedzieli, że nie mają sprzętu do obioru tych 
śmieci.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w takich sprawach należy dzwonić do 
Mazurskiego Związku Międzygminnego, a nie do KOMY. Dodał, że zadzwoni w tej sprawie. 
 
Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK – podziękował bardzo serdecznie Radnym, Panu 
Przewodniczącemu, Panu Burmistrzowi za wsparcie finansowe naszego tancerza Tomka 
Chorzelewskiego, w związku z jego wyjazdem na Mistrzostwa Świata do Japonii w tańcu 
breakdance.   W listopadzie ubiegłego roku Tomek zakwalifikował i trafił do pierwszej 20 –stki. W 
Japonii znalazł się w pierwszej 30-stce. Przelot sfinansowała warszawska fundacja „ Dzieci  
Dzieciom”, państwo wsparliście jego wydatki w Japonii, Ryńskie Centrum Kultury ufundowało dres 
sportowy dobrej jakości.  
 
Pan J. Filipek –Przewodniczący Rady – podziękował  Radnym za wsparcie finansowe Tomka. 
Poinformował, że udało się zebrać 1200 zł. Do tej zbiórki dołożył się też Pan Burmistrz.  
 
Pan A. Majgier przypomniał, że jakiś czas temu był wniosek w wprowadzenie ruchu 
dwukierunkowego dla rowerzystów, na ulicach jednokierunkowych. Zapytał, czy coś się dzieje w tym 
zakresie. 
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Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nie się nie dzieje. Po zakończeniu inwestycji 
będzie robiona organizacja ruchu. 
 
Pan A. Majgier zapytał, czy nadano już temu  jakiś bieg. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak z chwilą robienia na nowo organizacji 
ruchu. Teraz jest tymczasowa organizacja ruchu na okres budowy.  
 
Pan J. Filipek –Przewodniczący Rady – podkreślił, że niestety w tej chwili nie ma możliwości 
wspierania naszych mieszkańców z budżetu gminy,  za osiągnięcia takie jak osiągnął np. Tomek. 
Dobrze by było, aby przygotować taką uchwałę, jak najszybciej. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że w projekcie budżetu zostaną zwiększone 
wydatki, tylko trzeba popracować nad programem, który by umożliwiał ich realizację. 
 
Pan K. Jarosz stwierdził, że dzięki wnioskowi Komisji Rewizyjnej dowiedzieliśmy się , że RCK nie 
posiada czasopism w Punkcie Informacji. Ale mówiąc o przygotowaniu do sezonu turystycznego 
Pan M. Podskalny powiedział, że punkt przygotowany jest dobrze. 
Jeżeli nie było by wniosku Komisji Rewizyjnej dalej byśmy twierdzili, że wszystko jest w porządku. 
 
Pan M. Podskalny – Dyrektor RCK – odpowiedział, że dalej twierdzi, że wszystko jest w porządku. 
Punkt Informacji Turystycznej jest przygotowany dobrze do tego sezonu turystycznego. Tylko nie 
ma wydawnictw dotyczących Miasta i Gminy Ryn, ponieważ nie otrzymaliśmy ich z Urzędu Miasta. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odnośnie punktu ( Centrum Promocji, Informacji Turystycznej  w 
Giżycku) stwierdził, że działa on , jako jednostka komercyjna prowadząca działalność gospodarczą. 
Jednocześnie wspomaga się ona w działalności gospodarczej i z powiatu, i z miasta ,i z gminami, 
które z powiatem mają zawarte porozumienie. 
W sprawie szpitala giżyckiego poinformował, że w Olsztynie odbyło się spotkanie z wierzycielami i z 
tego, co tam podpisano nie gwarantuje to możliwości spłaty.  
 
Pan J. Filipek –Przewodniczący Rady – z okazji Dnia Samorządowca, na ręce Pana Burmistrza, 
złożył wszystkim pracownikom najlepsze życzenia, jak również i radnym. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przyłączył się życzeń. Życzył też wszystkiego dobrego 
wszystkim, którzy mają zamiar pracować na rzecz rozwoju Gminy i startować w przyszłych 
wyborach samorządowych, w których on już nie będzie startował.  
 
 
Ad.16 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej – 

zamknął obrady XLV  sesji Rady Miejskiej. 

Protokółowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Bożen Dybała 

                                                                                                        Jarosław Filipek 

 

 


